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PAOOR.0012.3.8.2022.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 35/2022 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

Rady Miejskiej w Śremie, odbytego 24 października 2022 r. 
 
Obrady rozpoczęto 24 października 2022 o godz. 15:30, a zakończono 

o godz. 16:17 tego samego dnia. Członkowie Komisji obecni wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. Obecnych 6 członków Komisji. 
Radny Piotr Mulkowski – nieobecny usprawiedliwiony. 
 
Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:  

1) Adam Lewandowski – Burmistrz Śremu; 
2) Barbara Jabłońska – Naczelnik PEU Urzędu Miejskiego w Śremie; 
3) Katarzyna Sarnowska -Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie. 
 

Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji, stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył i prowadził radny Piotr Rojek – 
Przewodniczący Komisji. Obrady rozpoczął o godz. 15:30, witając wszystkich 
zebranych. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 6 
radnych, a więc Komisja jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

Porządek obrad: 
1. Przyjęcie protokołu 34/2022 z posiedzenia Komisji. 
2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Śrem za rok 

2021/2022. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów 

korzystania z gminnych obiektów sportu i rekreacji. 
4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

 

Ad. 1. Przyjęcie protokołu 34/2022 z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Protokół 34/2022 z posiedzenia 
Komisji został przekazany radnym. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Wobec 
powyższego stwierdził, że protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty 
bez odczytywania.   
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Ad. 2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Śrem za rok 
2021/2022. 
Informację przedstawiła i omówiła Pani Barbara Jabłońska Naczelnik PEU. 
 
Dyskusja: 
Radny Tomasz Wojna: „Moim zdaniem w omówionym przez Panią Naczelnik 
dokumencie jest błąd. W informacji dotyczącej oddziałów sportowych Szkoły 
Podstawowej nr 1 jest zapis, że współpracują one z Wartą oraz Bazarem, 
a powinno być z Wartą oraz MKS MOS Śrem, ponieważ BAZAR już od jakiegoś 
czasu nie funkcjonuje na rynku śremskim”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Bardzo dziękuję za zgłoszenie uwagi”. 
Radny Mariusz Kociemba: „Czy w oddziałach przedszkolnych funkcjonujących 
w szkołach uczą się tylko dzieci 6-letnie?”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Nie. W każdym oddziale przedszkolnym 
zlokalizowanym przy szkole podstawowej jest możliwość przyjmowania również 
dzieci młodszych. Gmina polityka oświatowa była taka, aby dostępność 
wychowania przedszkolnego dla dzieci młodszych również była, zwłaszcza na 
terenach wiejskich, gdzie nie ma gminnych przedszkoli. W szkołach, gdzie jest 
więcej oddziałów przedszkolnych, dzieci podzielone są ze względu na wiek, ale 
w placówkach, gdzie funkcjonuje tylko jeden oddział to jest to grupa mieszana 
od lat 3 do 6.” 
Radny Mariusz Kociemba: „Czy w Szkole Nr 1 gdzie są oddziały dla dzieci 
z Ukrainy, liczba tych dzieci się zwiększa lub zmniejsza?” 
Pani Barbara Jabłońska: „Informacja, którą Państwu przedstawiłam jest analizą 
ze poprzedni rok szkolny, wtedy było 48 dzieci z Ukrainy i dlatego były 2 oddziały 
przedszkolne. W tym roku szkolnym, czyli od 1 września utworzył się tylko 
1 oddział przedszkolny, gdyż zdecydowana większość tych dzieci poszła do szkół 
lub wyjechała. Jest to oddział mieszany, czyli uczęszczają do niego zarówno dzieci 
polskie, jak i ukraińskie”. 
Burmistrz Adam Lewandowski: „W zeszłym roku mieliśmy oddziały tzw. 
przygotowawcze, czyli dzieci ukraińskie były same w grupie. W aktualnym roku 
szkolnym zdecydowaliśmy, że grupy będą mieszane zarówno w oddziale 
przedszkolnym, jak i w szkole. W naszych szkołach mamy ok. 180 uczniów 
z Ukrainy plus przedszkolaki. Na dziś jesteśmy jedną z nielicznych gmin w Polsce, 
gdzie wszystkie dzieci w wieku przedszkolnym uczęszczają do przedszkola i mają 
zagwarantowane miejsce”. 
Dyskusję zakończono. 
 
Ad. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów 
korzystania z gminnych obiektów sportu i rekreacji. 
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Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Barbara Jabłońska Naczelnik PEU. 
 
Dyskusja: 
Radny Mariusz Kociemba: „Czy jeżeli Rada podejmie tę uchwałę to czy 
te Regulaminy będą wieszane przy każdym obiekcie gminnym?”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Tak.” 
Pan Tomasz Wojna: „W §2 pkt. 3 jest zapis, że dzieci do 13 roku życia mogą 
przebywać na obiektach pod opieką dorosłych. Dlaczego granica wieku to 13 lat, 
czy wynika to z przepisów prawa?”  
Pani Barbara Jabłońska: „Wzorowaliśmy się na regulaminach funkcjonujących w 
wielu miastach na terenie Polski i różne są granice wiekowe. Doszliśmy do 
wniosku, że wiek 13 lat będzie właściwy, ponieważ jest to już bardziej 
odpowiedzialna młodzież. W kodeksie cywilny jest też zapis: „Nie mają zdolności 
do czynności prawnych osoby, które nie ukończyły lat trzynastu, oraz osoby 
ubezwłasnowolnione całkowicie”. W związku z powyższym taką przyjęliśmy 
granicę wiekową.” 
Radny Tomasz Wojna: „Czy w przypadku obiektów sportowych znajdujących się 
na terenie jednostek prowadzonych przez gminę tj. w szkołach, za taki regulamin 
odpowiada Dyrektor?”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Tak”. 
Radny Piotr Rojek: „Pani Naczelnik wspomniała Pani, że w przypadku stadionu 
zostanie wyłoniony zarządca. Wcześniej był zapis, że odbędzie się to w wyniku 
przetargu, teraz się to zmieniło. Czy mogę prosić o wyjaśnienia jak to będzie teraz 
wyglądało?”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Do końca bieżącego roku mamy zarządzę wybranego 
w formie przetargu i zarządza on stadionem, plażą miejską oraz terenem 
rekreacyjnym w m. Psarskie. Od 1 stycznia będzie podjęta decyzja czy 
zarządzanie obiektami będzie przekazane z wolnej ręki naszej spółce prawa 
handlowego Śremski Sport czy będziemy ogłaszać przetarg. Aktualnie Biuro 
Prawne jeszcze nad tym pracuje.” 
Radny Piotr Rojek: „Dręczy mnie to, ponieważ jeżeli nie ma zapisu o przetargu to 
moim zdaniem powinno być bardziej precyzyjnie zapisane w jaki sposób zostanie 
wybrany zarządca”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Szanowni Państwo na pewno zwróciliście uwagę 
na zapis w regulaminie stadionu: „Stadionem zarządza zarządca obiektu 
wybrany przez gminę Śrem.”, ten zapis jest na tyle ogólny, że zawsze obiektem 
będzie zarządzał zarządca, a forma w jaki sposób zostanie wybrany nie jest 
narzucona. Przepisy prawa też się zmieniają, jeżeli nie ma obowiązku formy 
przetargowej to można tego zarządcę wyłonić z wolnej ręki, dlatego sam fakt 
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posiadania zarządcy został w regulaminie zapisany a forma wyboru zarządcy 
będzie zależna od możliwości prawnych”. 
Radny Piotr Rojek: „Rozumiem, że do końca roku ta forma zostanie 
ukształtowana i od 1 stycznia 2023 roku będzie funkcjonować”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Oczywiście, że tak”. 
Dyskusje zakończono 
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania 
z gminnych obiektów sportu i rekreacji. 
wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Piotr Rojek (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż Komisja 
6 głosami „za” - jednogłośnie, przedłożony projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Ad. 4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
Dyskusja: 
Radny Piotr Rojek: „Panie Burmistrzu, bardzo dziękuję za odpowiedź w sprawie 
uchwały dotyczącej funduszu zdrowotnego dla nauczycieli. Mam pytanie: czy 
prace nad zmianą formuły tej uchwały zostały już podjęte, czy dopiero będą 
podejmowane”. 
Burmistrz Adam Lewandowski: „We wszystkich placówkach, które 
są prowadzone przez gminę, czyli szkołach i przedszkolach zostanie wdrożona 
kontrola i przegląd w przedmiotowej sprawie. Na podstawie wniosków z tych 
działań zostaną podjęte decyzje, jak prawidłowo fundusz powinien działać. 
Natomiast do Szkoły Podstawowej nr 2 zostanie skierowana również kontrola, 
która będzie dotyczyła funduszu zdrowotnego”. 
Radny Piotr Rojek: „Bardzo dziękuję. Chodzi też o to, że ten fundusz powinien 
być scentralizowany na poziomie gminnym i to w urzędzie powinna zostać 
powołana komisja, która by rozpatrywała wnioski”. 
Pani Barbara Jabłońska: „Z racji, że zasady w uchwale aktualnie obowiązującej 
nie były dość dobrze doprecyzowywane, pracujemy nad projektem nowej 
uchwały, który zostanie Państwu przedstawiony na sesji w grudniu. Wszystkie 
szczegółowe zapisy zostaną zawarte w projekcie nowej uchwały”. 
Radny Piotr Rojek: „Dziękuję. Chciałbym jeszcze poprosić o uzupełnienie 
odpowiedzi, którą od Państwa otrzymałem, ponieważ w piśmie, które złożyłem, 
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był jeszcze jeden akapit, na który nie otrzymałem odpowiedzi. W związku 
z powyższym bardzo proszę o uzupełnienie odpowiedzi. Chcę również poruszyć 
dzisiaj jeszcze jedną sprawę mianowicie tzw. „godziny czarnkowe”, 
czyli dodatkowy czas na konsultacje dla uczniów i rodziców, który nauczyciele 
muszą wygospodarować w ciągu tygodnia pracy. Z moich obserwacji wynika, 
że w każdej placówce funkcjonuje to zupełnie inaczej, np. w niektórych 
przypadkach jest to forma online. Po rozmowach z wizytatorem z Kuratorium 
Oświaty w Poznaniu otrzymałem, informację, że stanowisko Kuratora jest takie, 
że nauczyciel w tych godzinach powinien przebywać na terenie szkoły. Bardzo 
bym prosił, aby to jakoś ujednolicić, aby wszędzie panowały te same zasady, 
bo na chwile obecną jest bałagan”. 
Pani Barbara Jabłońska: „W tym przypadku to Dyrektor decyduje”. 
Radny Piotr Rojek: „Niekoniecznie Pani Naczelnik. Bardzo bym prosił Pana 
Burmistrza, aby zajął stanowisko w tej sprawie, może przez jakieś zarządzenie 
regulujące tę kwestię”. 
Burmistrz Adam Lewandowski: „Może niekoniecznie zarządzeniem, ale np. 
sugestie, ponieważ na pewno organizacja tych godzin to kompetencja 
Dyrektora”. 
Pan Piotr Rojek: „Proszę również o pisemną odpowiedź w sprawie wyjaśnienia 
incydentu z 14 października i gdy taka odpowiedź zostanie przygotowana, proszę 
o informację”. 
Przewodniczący Komisji poprosił Radnych, aby zastanowili się nad propozycjami 
tematów do planu pracy Komisji na rok 2023. 
Dyskusje zakończono. 

 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji –Piotr 

Rojek podziękował za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym gościom, 
członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 16:17. 

Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 

 
Przewodniczył: 
Przewodniczący 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
Piotr Rojek 

 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor 


